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Работа посвящена важному для синтаксиса балканославянских язы-
ков способу организации высказывания, который возник как последствие 
вытеснения инфинитива, супина и некоторых причастий грамматикализо-
ванным соединением модальной частицы да с финитными формами глаго-
ла. Такие конструкции распространились на многие сегменты синтаксиса 
и морфосинтаксиса, создавая иную, чем в русском языке, систему средств 
с ирреальной семантикой.

Книга предназначена для славистов, русистов, переводчиков, типоло-
гов и специалистов в области ареальных связей и контактно-индуцирован-
ных языковых изменений.

The present study focuses on an important pattern of utterance organization 
in the syntax of the Balkan Slavic languages, which emerged as a result of the 
replacement of the infinitive, supine and some participles by the grammatical-
ized combinations of the modal particle da with finite verb forms. These con-
structions spread into multiple segments of syntax and morphosyntax, creating a 
system of means of expressing irreality different from that in Russian. 

The book is intended for scholars and students of Slavic and Russian lin-
guistics, translators and linguists interested in typology, areal contacts and con-
tact-induced language changes.
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